
Stretnutie s iránskou delegáciou
V úvode stretnutia predseda Slovenskej poľnohospodárskej a potravinárskej komory Milan Semančík
priblížil Slovenskú republiku z geografického a najmä poľnohospodárskeho hľadiska. Charakterizoval
stav, v akom sa nachádza slovenské poľnohospodárstvo – a to hlavne z pohľadu produkcie rastlinných
komodít a stavov hospodárskych zvierat.  
 

 
„Stávame sa vývozcami živých zvierat a dovážame mäso a mäsové výrobky na Slovensko, pridaná
hodnota, žiaľ, ostáva mimo Slovenska. Cieľ je, aby sme to vrátili do normálnych koľají, ktoré sme
poznali v minulosti“, uviedol na margo nevyváženosti medzi rastlinnou a živočíšnou výrobou
predseda SPPK Milan Semančík.
 
Podpredseda SPPK Dušan Janíček informoval za Slovenský cukrovarnícky spolok o výrobe cukru na
Slovensku aj s ohľadom na blížiaci sa koniec kvótového obdobia.
 
Predseda Ovocinárskej únie Slovenska Marián Varga priblížil iránskej delegácii stav ovocinárstva na
Slovensku. Iránsku delegáciu zaujali spôsoby ochrany ovocných stromov voči mrazom, krúpom či
intenzívnym búrkam. „Ovocné stromčeky zo slovenskej produkcie sú v zahraničí žiadané preto, lebo
už pri odchode z ovocnej škôlky majú založený puk a taký strom hneď prináša úrodu“, uviedol Marián
Varga na stretnutí s iránskou delegáciou.
 



 
Prezentáciu si pripravil aj Juraj Huba z AGRION-u, Združenia predajcov pôdohospodárskej techniky
v SR, Ondrej Šaling, tajomník Slovenskej spoločnosti mlynárov a Peter Novoroľník, viceprezident
Slovenského mliekarenského zväzu.
 
Iránsku delegáciu tvorilo dvadsať zástupcov iránskych agropotravinárskych firiem z provincie Razavi
Khorasan, ktorí majú záujem obchodovať so slovenskými partnermi. V budúcnosti by chceli podpísať
obchodné dohody napríklad v oblasti poľnohospodárskych strojov a technológií, ale aj
agropotravinárskych výrobkov /napr. sektor obilnín, mliečnych výrobkov, cukrovarnícky priemysel/,
či exportovať šafrán, pistácie, granátové jablko či sušené ovocie z iránskej produkcie.
 



 
Aj v spolupráci so slovenskými firmami chcú zlepšovať kvalitu ich produktov a rozširovať ich výrobu
aj prostredníctvom zvýšeného vývozu iránskych agropotravinárskych výrobkov na svetové či
európske trhy.
 
Iránska delegácia v popoludňajších hodinách navštívila spoločnosť RAJO, a.s., kde si prezreli priamo
prevádzku a výrobu mlieka a mliečnych výrobkov. 
 
 
 


